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ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Αυτό εννοώ. Είναι λε-
κτικό λάθος, απειρία στη Βουλή. 

Λέµε, λοιπόν, ποιο είναι το σχέδιο για την ηπειρωτική χώρα;
Αυτή τη στιγµή προχωράει το σχέδιο για ξεχειµώνιασµα, δηλαδή
οι άνθρωποι, οι οποίοι είναι σε αυτές τις πρώτες προσωρινές
δοµές, να υποφέρουν όσο λιγότερο γίνεται. Είναι ένα ολόκληρο
σχέδιο, πλήρες, και θα το καταθέσω στη Βουλή. 

Την ίδια ώρα εξελίσσεται το σχέδιο για τις καινούργιες αξιο-
πρεπείς δοµές. Εδώ πέρα θέλω να σας πω ότι κάναµε µια πάρα
πολύ µεγάλη διαπραγµάτευση µε την DG ECHO και µε τις ΜΚΟ
και µε τις θεσµικές οργανώσεις. Ελπίζω ότι θα έχει ολοκληρωθεί
το ερχόµενο δεκαήµερο. Έχω πάει τρεις φορές για µία ηµέρα
στην Ευρώπη γι’ αυτό. Είµαστε τυχεροί που ο κ. Στυλιανίδης -
έχει µια πολύ µεγάλη εµπειρία- είναι Επίτροπος σε αυτόν τον
τοµέα και µας βοηθάει. Πετύχαµε να αναγράφεται ότι η δράση
των ΜΚΟ θα γίνεται µε βάση το εθνικό σχέδιο και προσπαθούµε
τώρα να κάνουµε όσο πιο συγκεκριµένα µπορούµε τα πράγµατα.
Ελπίζω µετά από δέκα µέρες -δεν εξαρτιέται µόνο από εµένα- να
µπορώ να καταθέσω ακριβώς το σχέδιο µε τα νέα camps. 

Πάντως, τα νέα camps είναι µικρές δοµές. Τα περισσότερα
είναι γύρω στα πεντακόσια άτοµα. Δύο µονάχα υπάρχουν, αν
υπάρξουν, µε χίλια πεντακόσια άτοµα. Τώρα έχουµε και µε δύο
χιλιάδες και µε τρεις χιλιάδες. Είναι καλύτερα καταµερισµένα.
Πάνε πια σε όλους τους νοµούς, σε όλες τις περιφέρειες. Πιέ-
ζουµε πάρα πολύ και δίνουµε ένταση στα διαµερίσµατα. Το
πλάνο είναι το φαΐ να φύγει από το catering, να έχουν τα σπιτάκια
κουζίνα µέσα και να υπάρχει voucher, που χρηµατοδοτείται για
να φάνε, να πάνε τα παιδιά σχολείο και να έχουν υγεία.

Στα νησιά. Και στα νησιά χρειαζόµαστε τη βοήθειά σας. Πέρα
από τις διαµάχες, πέρα από αυτά, τα νησιά χρειάζονται τη βοή-
θειά σας. Εφόσον έχουµε καταλήξει όλοι ότι η συµφωνία Ευρώ-
πης-Τουρκίας είναι µια συµφωνία η οποία βοηθάει τη χώρα µας,
µε όλες τις δυσκολίες που έχει, πρέπει να µη γίνουµε εµείς η
αφορµή να καταπέσει η συµφωνία. 

Ακούγεται πολύ εύκολο. Και να σας πω κάτι; Κι εγώ θα µπο-
ρούσα να σας το πω. Το διακύβευµα είναι µεγάλο. Είναι η συµ-
φωνία. Δεν µπορούµε να εκκενώσουµε τα νησιά. Μπορούµε να
κάνουµε τα εξής συγκεκριµένα πράγµατα: Να «εκκενώσουµε»
αυτούς, οι οποίοι έχουν πάρει τρίπτυχα. Είναι αυτοί, οι οποίοι δεν
θα φύγουν στην Τουρκία. Οι περισσότεροι είναι ευάλωτοι, Σύροι
πρόσφυγες, τέτοια πράγµατα. Να προσπαθήσουµε να φέρουµε
τα περισσότερα ανήλικα στην ηπειρωτική χώρα, γιατί και τα πε-
ρισσότερα ανήλικα µπαίνουν στην κατηγορία, που δεν θα γυρί-
σουν στην Τουρκία. Είναι µια κατηγορία που πρέπει να δούµε
πολύ προσεκτικά, γιατί, πέρα από το συναίσθηµα και το πραγµα-
τικό δράµα που κρύβει, υπάρχουν και διάφορα πράγµατα, τα
οποία µπορούν να γίνουν pull factor, δηλαδή παράγοντες που
φέρνουν.

Τι άλλο χρειαζόµαστε στα νησιά; Χρειαζόµαστε νέους χώρους.
Εδώ, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, και ο κόσµος στα νησιά -και
νοµίζω ότι στελέχη σας έχουν επιδράσει αρνητικά σε αυτό- κά-
νουν το εξής λάθος: Παρουσιάζουν τη διαίρεση για πολλαπλα-
σιασµό.

Ας πάρουµε τη Χίο. Η Χίος έχει τη ΒΙΑΛ. Η ΒΙΑΛ χτίστηκε, κύ-
ριοι, όταν έρχονταν, κάθονταν δύο µέρες και έφευγαν. Εποµένως
δεν είπα ψέµατα. Άλλαξαν οι συνθήκες, έχουν µια δυναµική. Είναι
αλήθεια ότι η ΒΙΑΛ τώρα δεν χωράει πια. Γι’ αυτό πήγαν στη
Σούδα, γι’ αυτό πήγαν στο ΔΗΠΕΘΕ. Καταφέραµε όλο αυτό το
διάστηµα, που τραβάµε προς τα πίσω τρίπτυχα, να αδειάσουµε
το ΔΗΠΕΘΕ, για να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε ευταξία και
να πάµε σε αυτό που λέει ο κ. Κικίλιας, δηλαδή να αυξήσουµε
την ασφάλεια και τη δηµόσια τάξη.

Το πρώτο που πρέπει να κάνουµε είναι να δηµιουργήσουµε
έναν χώρο, όπου, διαιρώντας τον πληθυσµό της ΒΙΑΛ, θα εγκα-
ταστήσουµε τους νοικοκυραίους, ας πούµε, από αυτούς τους αν-
θρώπους. 
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Σε αυτό γιατί να έχει αντίρρηση κανείς, εάν αυτό πολύ περισ-
σότερο συνοδευτεί και µε τη δηµιουργία ενός κλειστού κέντρου,
όπου ο παραβάτης, ο παράνοµος, ο κακοποιός θα µπορεί να
αποµονωθεί; Και αυτό το έχετε ζήσει. Ξέρετε ότι έτσι επικρατεί
ευταξία και στα άλλα camps. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν είναι νέα hot spots. Μην τη λέτε αυτή τη λέξη. Κάνετε πολ-

λαπλασιασµό αντί για διαίρεση. Σας εξηγώ. Μιλάτε για κλειστά
κέντρα. Πάµε να φτιάξουµε κλειστά κέντρα και οι δικοί σας άν-
θρωποι εναντιώνονται. Θα προχωρήσουµε µετά και για κλειστά
κέντρα στην Αθήνα. Θα σας πω. 

Εποµένως δεν έχουµε άλλη λύση για τα νησιά, εφόσον έχουµε
συµφωνήσει όλοι εδώ µέσα ότι η συµφωνία Ευρώπης-Τουρκίας
µάς ενδιαφέρει. Η µόνη λύση που µπορεί να προέλθει είναι µέσα
από την αποσυµφόρηση -πληθυσµιακά σάς εξήγησα ποια µπορεί
να είναι- της έντασης, που µπορεί να είναι πολύ σηµαντική. Και
αυτό θα συνοδεύεται από αύξηση της αστυνόµευσης -έχουν
δίκιο οι νησιώτες-, ώστε να µην υπάρχουν αυτά τα στοιχεία που
λειτουργούν κακοποιά κάτω από την ένταση της στιγµής, κάτω
από τον προσωπικό τους πόνο, οτιδήποτε. Και τι άλλο; Αύξηση
του ασύλου. 

Σας παρουσίασα ένα πλάνο. Για να γίνει αυτό το πλάνο, χρει-
αζόµαστε και αύξηση του EASO. Να σας πω κάτι τώρα: Δεν είναι
σοβαρό πράγµα να λέτε «δεν θέλουµε FRONTEX». Δεν το είπατε
εσείς. Κάποιος άλλος το είπε. Δηλώνουν ογδόντα κι έρχονται εί-
κοσι εννιά και κατηγορείται ο ΣΥΡΙΖΑ ότι δεν θέλει τους άλλους.
Δεν υπάρχει άνθρωπος που να έρχεται εδώ και να µην τον θέ-
λουµε. Δεν υπάρχει. Αυτή είναι η προσφορά τους. Και θα µιλήσω
γι’ αυτό παραπέρα και για τον ιδιαίτερο ρόλο που µπορεί να παί-
ξει η Αντιπολίτευση του δηµοκρατικού τόξου. 

Αυξήσαµε ήδη τις Επιτροπές Προσφυγών µε τους δικαστές,
µε βάση το Ευρωπαϊκό Δίκαιο και όχι όπως τις βρήκαµε. Ο κ. Κι-
κίλιας ξέρει. Οι Επιτροπές Δικαστών από τον Νοέµβριο θα είναι
δεκατρείς. Θα κάνουµε µία τεράστια προσπάθεια, λοιπόν, να δη-
µιουργήσουµε επιστροφές. 

Μας κατηγορούν στην Ευρώπη ότι έχουµε καθυστερήσει. Δεν
έχουν δίκιο. Έχουµε καθυστερήσει, αλλά είµαστε στη φάση, που
όλοι καταθέτουν αίτηση ασύλου. Όλοι, µα όλοι, καταθέτουν αί-
τηση ασύλου. Η εξέταση της αίτησης ασύλου δεν µπορεί παρά
να γίνει µε βάση το Διεθνές Δίκαιο. Βλέπετε πώς είναι οι διεθνείς
οργανώσεις από πάνω µας. Μας ελέγχουν, κάνουν, ράνουν. Εν-
τάξει, τη δουλειά τους κάνουν. 

Υπάρχει κάποιος εδώ µέσα που πιστεύει ότι πρέπει να υπερ-
βούµε το Διεθνές Δίκαιο και να ψηφίσουµε έναν άλλον νόµο και
να µην είµαστε µε τη Συνθήκη της Γενεύης; Πιστεύω κανείς. Επο-
µένως χρειάζεται να γίνουν αυτά τα πράγµατα, για να αρχίσουν
οι επιστροφές. 

Σας έδειξα ένα πλάνο επιστροφών. Θα σας τα καταθέσω. Είναι
πολλές οι εκατόν είκοσι, εκατόν πενήντα επιστροφές που σκο-
πεύουµε να ξεκινήσουµε σε λίγες µέρες; Όχι. Είναι, όµως, ένα
πρώτο µήνυµα στους δουλέµπορους ότι «παιδιά, γυρνάµε πια,
γιατί άρχισε να ρολάρει το σύστηµα». Και είναι κι ένα µήνυµα
µικρό ακόµα στους κατοίκους των νησιών ότι «παιδιά, σιγά σιγά,
θα τα ξελαφρώσουµε τα νησιά». Εάν το καταφέρουµε. Το σχέδιο
έχει γίνει. Θα εξαρτηθεί από το αν θα έρθουν από την Ευρώπη
και αυτοί οι ογδόντα άνθρωποι του EASO που ζητήσαµε, από
τους τετρακόσιους που µας έχουν υποσχεθεί. 

Οι επιστροφές, µαζί µε τα κλειστά κέντρα για τα κακοποιά
στοιχεία, είναι επίσης ένα µήνυµα που µπορεί να µειώσει τις ρο-
ές, οι οποίες έχουν µειωθεί, όπως ξέρετε, σ’ έναν απίστευτο
βαθµό. 

Πέντε εκατοµµύρια από το Υπουργείο Εσωτερικών θα δοθούν
το επόµενο διάστηµα για την αποκατάσταση των φθορών. Έχουν
δοθεί κι άλλα χρήµατα στα νησιά. Μέσα από έργα των µη κυβερ-
νητικών οργανώσεων έχουν πάρει χρήµατα. Αυτό δεν το λέω, για
να πω τι τυχερά που είναι τα νησιά. Λέω ότι σαφέστατα ξέρουµε
τις οικονοµικές δυσκολίες. Σαφέστατα προσπαθούµε να θερα-
πεύσουµε αυτό που µπορούµε να θεραπεύσουµε. Είναι ένα θέµα
κριτικής, εάν το κάνουµε καλά ή όχι. Το προσπαθούµε, όµως, και
το κάνουµε. 
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